



من كتابه كلمة منحة لخدمة البابا شنودة الثالث

المحبة تحتل كل شيء

- ❖ كل إنسان يمكن أن يتجاوب مع المحبة التي تعطي وتبذل، والتي تريح وتفرح كل من يقابله. ولكن هل كل إنسان يستطيع أن يحتمل غيره إذا أخطأ إليه، ولا يفقد محبته أمام الإساءة، وأمام ما يظنه أنه إساءة..؟ أن الرسول يقول: "المحبة تحتل كل شيء.. المحبة لا تسقط أبدًا. مياه كثيرة لا تستطيع أن تطفئ المحبة.. (1كو 13).
- ❖ إن كل أخطاء الناس لم تستطع أن تغير محبة الله، الذي فيما نحن بعد خطاة مات لأجلنا.. نكران بطرس للمسيح، لم يستطع أن يغير محبة المسيح لبطرس، فبقيت كما هي.. كل أخطاء أبشالوم وخيانتته وحرية لأبيه، كل ذلك لم يغير من محبة داود له، الذي ليس فقط أحتمله، إنما قال: "رفقًا بالفتي أبشالوم"، بل بكى عليه بطريقة مؤثرة للغاية.
- ❖ ومحبة داود كما احتملت أبشالوم، احتملت شاول الملك أيضًا وكل متاعبه. وكم كان مؤثرًا رثاء داود لشاول الذي أراد قتله مرارًا.. انظروا إلى محبة الأم لأبنها: إنها لا يمكن أن تسقط مهما أخطأ الابن، بل تحتل كل شيء يصدر منه، وتبقى المحبة كما هي..
- ❖ المحبة التي "لا تطلب ما لنفسها"، هي التي يمكنها أن تحتل كل شيء.. أما الذي يتركز حول ذاته، فهو لا يعرف أن يحب كما ينبغي. وإن أحب، لا يستطيع (محبته) أن تحتل كما ينبغي.
- ❖ احتملوا إذن أخطاء غيركم، كما يحتمل الله أخطاءكم.
- ❖ احتملوا لا في ضيق، ولا في مرارة قلب، إنما في حب، شاعرين أن كل إنسان له ضعفاته، وربما له أعداره أيضًا التي لا تعرفونها..
- ❖ اختبروا محبتكم بهذا الاحتمال، لتعرفوا مدي سلامته.



From "Words of Spiritual Benefit"

For H.H. Pope Shenouda III

LOVE ENDURES ALL THINGS

- ❖ Everybody could respond to the type of love that gives and sacrifices that comforts and cheers all who meet with it.
- ❖ But could everybody endure others if they do wrong against them, without losing love because of an offence, or what was considered to be an offence?
- ❖ The apostle Paul says, "love bears all things love never fails." Many waters cannot quench love. (1 Cor. 13:7-8). All the sins of people did not change the love of God, who, while we were still sinners died for us. Peter's denial of Jesus could not change the Lord's love for Peter and it remained as it was.
- ❖ All the wrong doings of Absalom, his betrayal and war against his father, never changed David's love for him. David not only tolerated him but said, "Beware lest anyone touch the young man Absalom the king was deeply moved and went up to the chamber and wept." (2 Sam. 18:12).
- ❖ As David's love endured Absalom, it also endured the king and all his troubles. How touching was David's lamentation of Saul who repeatedly attempted to kill him .
- ❖ Look at the mother's love for her son it never fails, no matter how the son would err. She endures everything he does and her love remains as it is. It is the love that does not seek its own and bears all things.
- ❖ As for the one who is self-centred, he never knows love as it should be. And if he does love, his love would not be capable of enduring as it should be.
- ❖ Bear the faults of others as God bears your faults.
- ❖ Bear, but not in distress and bitterness of heart but in love, feeling that everyone has his own weaknesses. Maybe he also has his own excuses that you do not know.
- ❖ Examine your love by endurance, to know the extent of its soundness.

Church's web site www.stmarkmontreal.ca
Pour visite, Prière contactez et laissez un message

Père / Mikhail Aziz:

(514) 591-9747 Fax# (514) 593-7498

frmikhail@stmarkmontreal.ca

Père / Victor Nasr:

(514) 918-2484

frvictor@stmarkmontreal.ca

Tablettes de services +++ جدول مواعيد الخدمة

+ Confessions Père Victor	Mar	7 - 9 ½	PM	+ اعترافات أبونا فيكتور
+ Étude Bible pour les gradués	Mar	8 - 10	PM	+ درس كتاب للخريجين
+ La Messe	Merc	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions Père Mikhail	Jeu	4½ - 7	PM	+ اعترافات أبونا ميخائيل
+ La Messe	Vend	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Réunion de Prière	Vend	7½ - 8	PM	+ اجتماع صلاة
+ Réunion de la famille	Vend	8 - 9½	PM	+ اجتماع الأسرة
+ Réunion des Jeunes (Sec 3, 4, 5)	Vend	8½ - 10½	PM	+ اجتماع الشباب
+ La Messe	Sam	9 - 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Classe de Copte et Louange pour les enfants (8 - 14 ans)	Sam	12½ - 2	PM	+ درس لغة قبطية واتسبحة للأطفال سن (8 - 14)
+ Classe de Cantiques (Grade 1 - 6)	Sam	2 - 3	PM	+ درس الأغان (Grade 1 - 6)
+ Club des anges	Sam	3 - 7	PM	+ نادى الملائكة
+ Étude de Bible	Sam	6 - 7	PM	+ درس كتاب
+ Vêpres / Louanges	Sam	7 - 10½	PM	+ عشية / تسبحة
+ La Messe	Dim	8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ préparation de service (pour graduates)	Dim	12½ - 1½	PM	+ إعداد خدمة (الخريجين)
+ Réunion des serviteurs	Dim	1½ - 2½	PM	+ اجتماع الخدام

أخبار الكنيسة

1. يوافق يوم السبت القادم عيد الصليب ويقام القداس الالهي من الساعة ٩ الي الساعة ٣٠: ١١ صباحا
2. تنظم الكنيسة يوم السبت الموافق ٢٨ سبتمبر أنشطة و عشاء لصالح الأطفال في مصر لشراء مستلزمات المدارس، من ١١ صباحا الي ٥ مساء سيكون هناك العاب للاطفال، مأكولات،... يليه لقاء و لقمه محبه مع سيدنا الانبا بولس من الساعة الخامسة مساء، قيمه العشاء \$١٠ للفرد
3. تقييم الكنيسة مدرسة القديس بولس لدراسة الكتاب المقدس للمراحل العمرية (الصف ٣ حتي الصف ١١) وتبدأ الدراسة يوم السبت الموافق 5 اكتوبر. يبدأ التسجيل من اليوم في فصول مدارس الاحد وبزمنت الكنيسة اخر موعد للتسجيل يوم الجمعة الموافق 4 اكتوبر. لا يوجد تسجيل بعد هذا التاريخ للسنة الدراسية الحاليه 2020/2019. لمزيد من المعلومات برجاء الاتصال بنادر اسعد 5149745558

Church news

1. Next Saturday will be the feast of the Cross, the holy liturgy will be held from 9 to 11:30 a.m.
2. The church is organizing a fundraising to provide schools supplies for the kids of Egypt. The event will take place at Saint Mark church on September 28 from 11a.m to 5 p.m. (games, foods, ...)following by super and spiritual word from HG Bishop Boulos, the cost is 10\$ per person.
3. The church is starting Saint Paul school for bible study for grades 3 to 11 on Saturday October 5. Registration starts today in Sunday school classes and in the church basement. Registration dead line is Friday October 4. No registration will be accepted after the dead line for this school year 2019/2020. For more information call Nader Assad 514-974-5558